

国际法研究

(双月刊)

2021 年第 4 期

(总第 44 期)

目 录

- 论“南极条约地区”的地域范围 吴 慧 张欣波(3)
- 国际惯例与国际习惯的概念界分及现实考察 翟 仲(20)
- 301 条款、301 调查及关税措施在 WTO 下的合法性问题探析
——以中美贸易战中的“美国——关税措施案”为视角 张军旗(43)
- 离岸信托避税规制的域外经验及其启示 崔晓静 陈镜先(64)
- 美国人权政策：企业游说
..... [法] [美] 埃米莉·哈夫纳-伯顿 [美] 海蒂·麦克纳马拉 著
张 伟 郑学易 译(83)
- 国际私法国际前沿年度报告(2019—2020) 杜 涛(103)

CONTENTS

A Study on the Geographical Scope of the Antarctic Treaty Area *Wu Hui and Zhang Xinbo* (3)

The Conceptual Distinction Between International Usage and International Custom and
Its Realistic Inspection *Zhai Zhong* (20)

Analysis on the Legality of Section 301, 301 Investigation and Customs Measures Under the WTO Law:
From the Perspective of “*United States-Tariff Measures Case*” in the Sino-US Trade War
..... *Zhang Junqi* (43)

The Foreign Experience of Offshore Trust Tax Avoidance Regulation and Its Reference Value
..... *Cui Xiaojing and Chen Jingxian* (64)

United States Human Rights Policy: The Corporate Lobby
..... *Emilie M. Hafner-Burton and Heidi M. McNamara*
(*Translated by Zhang Wei and Zheng Xueyi*) (83)

Frontiers of Private International Law Around the World: An Annual Review (2019 – 2020)
..... *Du Tao* (103)